

CHAPTER VIII
NATIONAL ACCOUNTS

الفصل الثامن
الحسابات القومية

Chapter VIII: National Accounts

This chapter provides data on the gross domestic product (GDP) of ESCWA member countries at current prices in national currencies and in United States dollars at constant 2000 prices. It includes major economic indicators, such as real GDP growth rates, GDP per capita rates and GDP growth rates at constant 2000 prices.

Table VIII-1 contains estimates of annual real GDP growth rates for the world and ESCWA region for the period 2007-2012.

Table VIII-2 deals with GDP in ESCWA member countries at current prices in national currencies for the period 2007-2011, while table VIII-3 deals with GDP at current prices in US dollars for the same period.

Table VIII-4 illustrates GDP in ESCWA member countries at constant 2000 prices for the period 2007-2011. Table VIII-5 presents GDP per capita in member countries at constant 2000 prices for that same period.

Table VIII-6 includes data on growth rates of real GDP in ESCWA member countries for the period 2007-2011, and table VIII-7 provides the real GDP per capita growth rates for that same period.

الفصل الثامن: الحسابات القومية

يتضمن هذا الفصل بيانات عن الناتج المحلي الإجمالي في بلدان الإسكوا بالأسعار الجارية بالعملة المحلية، وبالأسعار الثابتة لعام 2000 بالدولار الأمريكي. كما يتضمن عددا من المؤشرات الاقتصادية الهامة، مثل معدلات نمو الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي، ونصيب الفرد من الناتج المحلي الإجمالي، ومعدلات نمو الناتج المحلي الإجمالي بالأسعار الثابتة لعام 2000.

ويتضمن الجدول VIII-1 تقديرات للمعدلات السنوية لنمو الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي في العالم ومنطقة الإسكوا للفترة 2007-2012.

ويعرض الجدول VIII-2 بيانات عن الناتج المحلي الإجمالي في بلدان الإسكوا بالأسعار الجارية بالعملة المحلية للفترة 2007-2011، بينما يتضمن الجدول VIII-3 معلومات عن الناتج المحلي الإجمالي بالأسعار الجارية للدولار الأمريكي في الفترة نفسها.

ويتضمن الجدول VIII-4 بيانات عن الناتج المحلي الإجمالي في بلدان الإسكوا بالأسعار الثابتة لعام 2000 خلال الفترة 2007-2011، في حين يتناول الجدول VIII-5 نصيب الفرد من الناتج المحلي الإجمالي بالأسعار الثابتة لعام 2000 خلال الفترة نفسها.

ويتضمن الجدول VIII-6 بيانات عن معدلات نمو الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي في بلدان الإسكوا للفترة 2007-2011، في حين يتناول الجدول VIII-7 معدلات نمو نصيب الفرد من الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي خلال الفترة نفسها.

List of sources:

قائمة المصادر

Main source

المصدر الأساسي

Some replies to the Questionnaires of ESCWA National Accounts, No. 32, that were sent to the National Statistical Offices of ESCWA Member countries during July 2012.

بعض الردود على الاستبيانات الوطنية للحسابات القومية لعضويات منظمة التعاون الاقتصادي والتنمية، رقم 32، التي تم إرسالها إلى المكاتب الإحصائية الوطنية لعضويات منظمة التعاون الاقتصادي والتنمية خلال شهر يوليو 2012.

Bahrain

البحرين

Central Informatics Organization, National Accounts 2011.

المنظمة المركزية للمعلومات، الحسابات القومية 2011.

Lebanon

لبنان

Presidency of the Council of Ministers, Economic Accounts of Lebanon 1997-2010, May 2012.

الرئاسة، الحسابات الاقتصادية للبنان 1997-2010، مايو 2012.

Oman

عمان

Ministry of National Economy, Statistical Yearbook 2011.

الوزارة، الكتاب الإحصائي السنوي 2011.

Palestine

فلسطين

Palestinian Central Bureau of Statistics website.

موقع الجهاز المركزي للإحصاء الفلسطيني.

Qatar

قطر

Qatar Central Bank, Annual report 2011.

مصرف قطر المركزي، التقرير السنوي 2011.

Window on Economic Statistics in Qatar, 2012

نافذة إحصائية على الإقتصاد القطري 2012

Saudi Arabia

المملكة العربية السعودية

Central Department of Statistics and Information Website.

موقع مصلحة الإحصاءات العامة والمعلومات.

The Sudan

السودان

